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Folketingets Miljøudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

Ministeren 
J.nr. NST-301-00467 

 

Den 8. oktober 2014 

Folketingets Miljøudvalg har i brev af 11. september 2014 stillet følgende 

spørgsmål nr. 570 (alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Anni Matthiesen (V). 

 

 

Spørgsmål nr. 570 (alm. del) 

Mener ministeren ikke, at det antal gæs på Mandø, der gives tilladelse til at skyde, 

skal sættes i forhold til det reelle behov for at sikre afgrøderne på markerne på 

Mandø? 

 

Svar 

Jeg er enig i, at tilladelse til regulering skal stå i forhold til behovet for at beskytte 

afgrøder. 

  

Naturstyrelsen har oplyst, at der blev indgivet tre ansøgninger om regulering af 

gæs på Mandø sent i foråret 2014. Der blev i alle tre tilfælde meddelt tilladelser til 

regulering af bramgæs med henblik på bortskræmning. I henhold til hver af de tre 

tilladelser kunne reguleres 10 gæs, altså i alt 30 bramgæs. Af de tre tilladelser blev 

én udnyttet fuldt ud, mens de to øvrige ikke medførte regulering af gæs. 

  

Jeg antager på den baggrund, at mulighederne for regulering af bramgæs i 2014 på 

Mandø har stået i et rimeligt forhold til behovet for at sikre afgrøderne.  

 

 

 

 

Kristen Brosbøl / Oluf Engberg 
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